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Protokół nr 34/12 z posiedzenia 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

w dniu 19.11.2012 r. 

 

1. Otwarcie posiedzenia  i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Komisji Adam Jakubowski otworzył posiedzenie, stwierdzając na podstawie 

listy obecności wymagane quorum. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Spóźnienie zapowiedział: radna Dorota Klucha i radny Michał Sutyła. Nieobecny: radny Jan 

Magda.  

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Porządek został przyjęty bez zmian i stanowi zał. Nr 2 do protokołu.  

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia (22.10.2012 r.) 

 

Z protokołem z poprzedniego posiedzenia komisji zapoznał się radny Adam Jakubowski nie 

wnosząc uwag do treści. W związku z powyższym zaproponowano przyjęciem protokołu bez 

odczytywania, za przyjęciem opowiedziało się 4 radnych. 

 

4. Analiza przedłożonego projektu budżetu Gminy Międzyzdroje na 2013 rok                   

i wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2012-2024. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przy udziale Burmistrza Leszka Dorosza i 

Skarbnik Gminy Agnieszki Sadki przystąpiła do analizy przedłożonego projektu budżetu. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz, który wyjaśnił idee tworzenia budżetu. Przedłożony projekt 

budżetu był jak do tej pory najtrudniejszym. W budżecie na 2012 rok, w przypadku, gdyby 

nie było sprzedaży zabezpieczono 6,5 mln zł wolnych środków. W tym czasie deficyt wynosił 

2 mln zł, a teraz sięga ponad 8 mln i dlatego wolne środki zostały wprowadzone na jego 

pokrycie. Tworząc budżet na rok 2013 nie było odpowiedzi w kilku kluczowych kwestiach, 

np. czy zostaną zrealizowane dochody ze sprzedaży na kwotę 6 mln. Jeżeli to założenie się 

uda się zrealizować, to nie będzie potrzeby emitowania obligacji, czego organ wykonawczy 

nie chce, bo równa się to z zadłużeniem i dodatkowymi opłatami. Wydatki i dochody nie są 

zbilansowane, żeby spiąć budżet potrzebne jest jeszcze 1,8 mln zł. Burmistrz ma nadzieje, że 

uda się to zrobić, kiedy zostanie sprzedana nieruchomość za 6 mln zł. Pokryciem rozchodów 

będzie pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 31 816 330,11 mln zł 

dochodów bieżących to kwota realna do zrealizowania i osiągnięcia. Wydatki bieżące to 

kwota 33 647 729,76 mln zł i jest to kwota po cięciach, są to najważniejsze i najpilniejsze 

wydatki.  

 

------------------------przyszła radna Dorota Klucha i radny Michał Sutyła, 

   Stan członków komisji – 6 radnych------------------------------------ 

 

W budżecie zaplanowano sprzedaż na kwotę 12 mln zł. Burmistrz nadmienił, że jest inwestor 

zainteresowany kupnem Kawczej Góry, ale warunkiem jest uzyskanie zgody z Ministerstwa 

Finansów na budowę kasyna. W budżecie zostały ujęte planowane inwestycje, jednakże 

dopiero z chwilą pozyskania środków będzie można je rozpocząć. Można planować budżet 

bez inwestycji jednakże procedura dodawania nowego zadania w trakcie trwania roku 
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budżetowego jest dłuższa, dlatego też lepiej jest wpisać inwestycje i w przypadku braku 

środków wykreślić je.  

Burmistrz zaproponował, aby komisja pracowała nad uzasadnieniem, omawiając każdy dział. 

 

 - Dział 600 – transport i łączność 

 

Kwota 462 400 zł jest przeznaczona na promocję zadania pn. ,,Budowa infrastruktury Portu 

Jachtowego w Wapnicy”. Radny Rafał Wolny zapytał, czy wiadomo jak zostanie ona 

wykorzystana. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że nad tym pracuje Referat Promocji, który ma rozpiskę zadań.  

 

 - Dział 754- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

 

Radna Teresa Purgal na przykładzie Gminy Rewal poinformowała, że 453 tys. Gmina Rewal 

pozyskała z mandatów. Wynik Straży Miejskiej jest niezadowalający, skoro mniejsza Gmina 

potrafi wygospodarować większe dochody z tego tytułu. W budżecie jest ujęta kwota 50 tys. 

zł. To za mało. 

W odpowiedzi Pan Burmistrz wyjaśnił, że Gmina Rewal posiada 7 miejscowości 

wchodzących w skład gminy. Na tym odcinku stoją 3 fotoradary i z tego tytułu jest taka 

wysoka kwota. Radny Sutyła zgadza się z wypowiedzią Burmistrza w tym temacie. Do tej 

pory do budżetu wpłynęło ponad 50 tys. zł z nałożonych mandatów karnych. 

 

 -Dział 756- dochody od osób prawnych, od osób fizycznych… 

 

Radna Teresa Purgal poprosiła o wyszczególnienie kwot z tytułu opłaty adiacenckiej, strefy 

płatnego parkowania i z pasa drogowego. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że ze strefy płatnego parkowania zaplanowano dochód na poziomie 

100 tys. Opłata adiacencka to kwota 2 766,00 zl, a pas drogowy 180 tys. To daje łączną kwotę 

282 766,00 zł. 

   ---------przyszedł radny Roman Pawłowski, 7 radnych obecnych na komisji-------- 

 

Kontynuując radna Teresa Purgal zauważyła, że w Gminie Rewal dochód ze stref płatnego 

parkowania to kwota w roku 2011 - 430 tys. a w roku 2012 - 631 tys. Porównując obie sumy 

to zaplanowany dochód przez Burmistrza nie jest zadowalający.  

Ad vocem Burmistrz poinformował, że najpierw trzeba rozplanować ulice, ustalić kwoty, 

znaleźć wykonawcę i dopiero później w przyszłym budżecie mając już ogląd na to jak działa 

strefa w Międzyzdrojach będzie można planować większe kwoty.  

 

Pani Purgal porównując dalej miasto z Gminą Rewal zwróciła uwagę, że dochód z opłaty 

miejscowej w Rewalu jest większy i wynosi 1,7 mln zł, podczas, gdy organ wykonawczy 

założył wpływ na poziomie 950 tys. zł. Ta różnica znowu jest bardzo wysoka. Taka sama 

sytuacja jest w przypadku sprzedaży alkoholu.  

 

 

 -Dział 801- oświata i wychowanie  

 

W projekcie budżetu na 2013 rok zaplanowano dochód z hali sportowej na poziomie 50 tys. 

zł. W porównaniu z Gminą Rewal, której dochód z tego tytułu wynosi ponad 420 tys. można 

zauważyć, że są to znikome środki - powiedziała radna Purgal.z hali sportowej.  
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Pan Sutyła wyjaśnił, że Gmina Rewal ma lepszą infrastrukturę. Radny Pawłowski dodał, że w 

Rewalu obiekty sportowe są położone w jednym miejscu, posiadając jednocześnie zaplecze 

pensjonatowe. Sportowcy nie musza przemieszczać się z jednego końca miasta na drugi. 

Wszystko mają pod ręką. Rewal postawił przede wszystkim na komercje. Dopiero później są 

uwzględniane szkoły. W Międzyzdrojach jest na odwrót, pierwszeństwo ma szkoła, a dopiero 

później są kluby sportowe, albo organizacje, od których można pozyskać środki za 

korzystanie z hali. 

 

 -Dział 852 – pomoc społeczna 

 

Analizując ten dział radna Teresa Purgal zwróciła uwagę, że OPS generuje duże koszty. 

Mimo, iż dostaje dużą dotację z budżetu państwa Gmina dokłada spore środki do pomocy 

społecznej. Według radnej należy to zweryfikować i omówić wydatki z Panią Kierownik 

OPS. 

Burmistrz wyjaśnił, że gminę do tego obliguje ustawa. OPS dostaje dofinansowanie, pod 

warunkiem, że Gmina zapłaci pozostałą część.  

 

 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady komisji. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przystąpiła do omówienia wydatków: 

 

 -Dział 600 – transport i łączność 

 

Radny Roman Pawłowski zapytał, dlaczego sołtysi nie chcą funduszu sołeckiego.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że sołtysi nie chcą funduszu z uwagi na to, że zaplanowane środki 

muszą być wykorzystane co do złotówki na określone zadanie. Kwota nie może być ani 

większa ani mniejsza. Rada Sołecka ponad to zawsze może wnioskować o środki do LPR.  

Radny Pawłowski uważa, że skoro Gmina Wolin mająca 30 sołectw i posiadająca fundusz 

sołecki radzi sobie w tej materii to czemu Gmina Międzyzdroje miałaby z tego nie skorzystać. 

Z tych środków sołectwa ogrzewają swoje świetlice, organizują imprezy itd. 

Sołectwa nie wykazały zainteresowania w tym temacie- dodał Pan Burmistrz, dlatego w 

budżecie zaplanowano kwoty na zadania, które według mieszkańców są najpotrzebniejsze i 

najpilniejsze do wykonania.  

 

 -Dział 630 - turystyka 

 

Radny Michał Sutyła zapytał, czy kwota przeznaczona na kąpielisko jest wystarczająca oraz 

czy kąpielisko zostanie rozszerzone. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że kwota została zwiększona i wynosi 380 tys. zł. W roku bieżącym 

była to kwota 320 tys. zł. Kąpielisko zostanie rozszerzone od bazy rybackiej do Lubiewa. 

Wieżyczek będzie tyle samo, jednakże zostaną one rozstawione co 200 m.  

 

 -Dział 700 – gospodarka mieszkaniowa 

 

Na pytanie radnej Teresy Purgal, co wchodzi w skład kwoty 1 062 428,00 zł, która jest 

przeznaczona na utrzymanie budynków i lokali, Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to kwoty 

windykacji, eksploatacyjne, prowizje, koszty sądowe, przeglądy instalacyjne, deratyzacja , 

ubezpieczenie budynków, wynagrodzenie za zarządzanie, media. 
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W temacie gospodarki mieszkaniowej Burmistrz dodał, że zostanie wyremontowany budynek 

na ul. Gryfa Pomorskiego 27. Jeżeli Gmina tego nie zrobi Powiatowy Inspektor Nadzoru 

Budowlanego w Kamieniu Pomorskim nałoży karę w wysokości 50 tys. Burmistrz 

przypomniał, że gmina płaciła już karę 10 tys. zł.  Dlatego lepiej jest rozpocząć prace 

remontowe i sukcesywnie według posiadanych środków je wykonywać. Na chwilę obecną nie 

ma mieszkań, które można by przydzielić 6 rodzinom zamieszkującym ten budynek, a obiekt 

przeznaczyć do rozbiórki. 

 

 -Dział 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

 

Pani Purgal zapytała jaki jest wpływ z płyty boiska na stadionie miejskim. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to kwota ok. 20 tys.  

 

Analizując ten dział, Komisja uważa, że Kierownik ZOŚ powinien przedstawić swoje 

założenia na rok przyszły, z uwagi, że odpadnie jedno z głównych zadań, czyli gospodarka 

odpadami. Mimo tego, w budżecie kwota dotacji dla zakładu jest wciąż wysoka, więc 

zasadnym jest zreferowanie tego tematu przez Pana Celińskiego.  

 

5. Wyrażenie opinii w sprawie wniosku z dnia 14.11.2012 r. o umorzenie 

wierzytelności z tytułu użytkowania wieczystego gruntu.  

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu zapoznała się w pismem z dnia 14.11.2012 dot. 

umorzenia wierzytelności z tytułu użytkowania wieczystego gruntu. Radni w wyniku 

przeprowadzonej dyskusji wyrazili pogląd, iż nie widzi się powodu aby umorzyć tą 

wierzytelność.  

 

STANOWISKO: za pozytywnym zaopiniowaniem wniosku głosowało 0 radnych, przeciwko 

4 osoby, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący ustalił termin kolejnego posiedzenia komisji w temacie projektu budżetu na 

dzień 22.11.2012, o godz. 11.00 oraz kolejne w dniach 3.12.2012 i 6.12.2012. 

 

7. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy. (brak) 

8. Przedstawienie bieżącej korespondencji. (brak) 

9. Zakończenie posiedzenia.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący zamknął obrady komisji. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 


